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Vragen van omwonenden over de voorgenomen asielopvang  

 
In onderstaand overzicht vindt u de reacties op de vragen/opmerkingen van direct omwonenden die zijn 

meegegeven tijdens de informatiebijeenkomsten op 10 juli en 18 september 2023. Niet álle 

vragen/opmerkingen staan letterlijk in dit overzicht. Zo hebben we vragen van verschillende personen 

over hetzelfde onderwerp samengevoegd en zoveel mogelijk per onderwerp gebundeld. Vragen over 

persoonlijke omstandigheden zijn niet opgenomen in dit overzicht. Die worden op andere wijze 

beantwoord. Dat geldt ook voor de opmerkingen en vragen die voortkomen uit de historie van Uden-

Noord. Die krijgen een vervolg in het project Uden-Noord II.  

 

Op sommige vragen kunnen we nog niet precies antwoord geven, omdat we er nog over in overleg zijn 

met het COA of het Van der Valk Hotel. Dat is bijvoorbeeld het geval als het gaat om onderdelen van het 

veiligheidsplan. Zodra het veiligheidsplan klaar is, laten we weten wat hier zoal in is opgenomen. 

 

De antwoorden op veel vragen die we ontvangen, vindt u ook op de website van de gemeente: 

https://www.gemeentemaashorst.nl/inwoners/opvang-asielzoekers/q-and-a 

Dit overzicht vullen we steeds aan, zodra we antwoord kunnen geven op nog niet beantwoorde vragen. 

 

Vragen over de omgeving 

 

Vraag/opmerking Reactie 

 

Zorg vanaf het begin dat er 

vertrouwen wordt opgebouwd en 

dat de communicatie met de 

omgeving op een permanente wijze 

wordt georganiseerd. 

Gemeente: 

Wij communiceren zo open mogelijk, via directe contacten zoals 

het omwonendenoverleg (bestaande uit 12 direct omwonenden), 

door informatie op de website, uitleg en uitnodiging voor 

informatiebijeenkomsten per brief, een wijkschouw (samen met 

omwonenden), het agenderen van het thema in 

raadscommissievergaderingen enz.  

 

COA: 

Ook wij hechten er grote waarde aan in nauwe verbinding met 

buren te staan. Na de opening van de asielopvang in het hotel 

nemen wij de regie over voor het omwonendenoverleg. In de 

praktijk van andere vergelijkbare locaties werkt dat goed; korte 

lijnen en snel handelen.  

De burgemeester heeft aangeboden contact te houden met het 

bestaande omwonendenoverleg (na opening van de opvang), 

om te blijven volgen hoe het gaat. 

Houd een buurtschouw om te kijken 

welke plekken nog aangepakt 

kunnen worden (overdag+avond) 

met de buurt. 

Gemeente: 

Een buurtschouw (= rondgang door de buurt om te bekijken 

waar mogelijk onveilige plekken zijn), samen met enkele 

omwonenden, is inderdaad onderdeel van de voorbereiding van 

de opvang. Deze heeft inmiddels plaatsgevonden. De input 

vanuit deze schouw nemen we mee bij de opstelling van het 

veiligheidsplan. 

In hoeverre kunt u garanderen dat 

Van der Valk over 3 jaar weer hotel 

wordt? Dat asielzoekers elders 

geplaatst worden? 

Gemeente: 

De opvang duurt 3 jaar tot uiterlijk 1 oktober 2026. De 

asielzoekers gaan dan weg uit het hotel, en het hotel wordt weer 

hotel. Dit is een harde voorwaarde voor het college van B en W, 

die we vastleggen in onze overeenkomsten met zowel het COA 

als met Van der Valk.  

 

 

Vragen over veiligheid en overlast 
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Vraag/opmerking Reactie 

 

Hoe gaan jullie overlast beperken? Gemeente: 

Het COA en de gemeente werken aan een gezamenlijk 

veiligheidsplan, dat op maat wordt opgesteld voor de locatie 

Van der Valk. Dat plan is bedoeld om een veilige leefsituatie te 

creëren, zowel voor de bewoners van de noodopvang als de 

inwoners van Maashorst. Daarbij richten we ons vooral op het 

voorkomen van ongewenst gedrag (preventie). Daarnaast 

pakken we potentieel onveilige plekken aan (voor zover 

mogelijk) die onder andere naar voren kwamen tijdens de 

buurtschouw (zie toelichting hierboven bij ‘vragen over de 

omgeving’). Ook maken we afspraken over handhaving 

(repressie), maar we zetten vooral in op preventie. Zodra het 

veiligheidsplan klaar is, laten we weten wat hier zoal in is 

opgenomen. 

 

COA: 

Veiligheid is op alle COA-locaties een zaak van nauwe 

samenwerking tussen het COA en de gemeente. Op de locatie 

Van der Valk is het COA verantwoordelijk voor de veiligheid. 

Buiten de locatie is de gemeente verantwoordelijk. In het 

algemeen geldt op COA-locaties dat er tussen 8.00 uur en 22.00 

uur medewerkers van het COA op de locatie aanwezig zijn. 

Daarnaast zijn er 24 uur per dag, 7 dagen in de week beveiligers 

op de locatie. Die beveiliging is ook 24/7 telefonisch bereikbaar 

als het nodig is. En waar nodig is er contact tussen het COA en 

de politie. Andere preventieve maatregelen die we bij onze 

opvanglocaties toepassen, zijn bijvoorbeeld: 

• De asielzoekers krijgen voorlichting over veiligheid, maar ook 

over omgangsvormen in Nederland. 

• Er gelden huisregels en de bewoners worden geacht zich 

daaraan te houden.  

• Als de opvang start, is er een telefoonnummer dat 24 uur per 

dag bereikbaar is voor urgente zaken. Ook komt er een e-

mailadres voor minder dringende kwesties. 

• Tijdens overleggen met de klankbordgroep van omwonenden 

worden issues (positief en negatief) uit de omgeving met 

betrekking tot de opvang besproken.  

Is het mogelijk om de loopbrug 

richting muziekwijk zo aan te passen 

dat iedereen er goed overheen kan 

fietsen. Zo kunnen wij de tunnel 

vermijden. 

Gemeente: 

De loopbrug richting muziekwijk staat op de gespreksagenda bij 

de samenstelling van het veiligheidsplan.  

Komen er camera’s bij de fietstunnel 

en de Handwijzerstraat? 

Gemeente: 

In beginsel vinden we het niet noodzakelijk dat er camera’s 

worden geplaatst, maar we hebben begrip voor uw gevoel van 

veiligheid. Als het aan de portefeuillehouder (burgemeester) ligt, 

komen er camera’s. De toepassing ervan (wel/niet en locatie) 

staat op de gespreksagenda bij het opstellen van het 

veiligheidsplan. 

Tot wie kunnen we ons melden als er 

overlast wordt veroorzaakt? 

COA: 

Als de opvang start, is er een telefoonnummer dat 24 uur per 

dag bereikbaar is voor urgente zaken. Ook komt er een e-
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mailadres voor minder dringende kwesties. Bij overlast buiten 

het terrein van de asielopvang, wordt geschakeld met de politie. 

Zorg voor voldoende prullenbakken 

op de route richting het centrum en 

voldoende pendelbussen, zodat 

mensen niet allemaal door de tunnel 

hoeven. 

COA: 

Bewoners van COA-locaties verplaatsen zich veelal te voet en 

per fiets. Op de opvanglocatie worden fietslessen gegeven aan 

bewoners.  

 

Gemeente:  

De inzet van pendelbussen nemen we mee als bespreekpunt in 

onze overleggen met het COA.  

Het aantal en de locatie van prullenbakken nemen we mee in de 

buurtschouw.  

Bij het Foodcourt zijn veel 

hangjongeren. Let op dat dit niet 

gaat botsen met de asielzoekers. 

Gemeente: 

De omgeving, zo ook het Foodcourt, staat op de 

gespreksagenda voor afstemming met het COA en het 

omwonendenoverleg. Er worden afspraken over opgenomen in 

het veiligheidsplan.  

Kan het fietspoortje aan de 

achterzijde van het hotel worden 

afgesloten? 

Gemeente: 

We hebben begrepen dat deze vraag is gesteld om te 

voorkomen dat iedereen via de Handwijzerstraat het terrein van 

het hotel verlaat. Ook dit staat op de gespreksagenda voor 

afstemming met het COA. 

Moeten de asielzoekers tussen 22.00 

en 7.00 op de locatie aanwezig zijn?  

COA: 

Nee, asielzoekers mogen gaan en staan waar en wanneer zij 

willen. Ze hebben in de basis dezelfde rechten als iedere burger 

in Nederland. 

 

Gemeente: 

In aanvang waren wij in de veronderstelling dat een 

avondsluiting op elke locatie van toepassing was. Deze geldt 

echter alleen bij vrijheidsbeperkende voorzieningen, zoals 

bijvoorbeeld bedoeld voor mensen die zijn uitgeprocedeerd of 

die overlast geven. De opvanglocatie in Maashorst is een 

reguliere noodopvang. 

Is er aandacht voor kinderen in het 

veiligheidsplan? I.v.m. 

kindercentrum groene kruis. 

Gemeente: 

Ja, we zijn bekend met de locatie van het kindercentrum. Ook dit 

staat op de gespreksagenda bij de afstemming met het COA 

over het veiligheidsplan. 

Welke incidenten worden 

geregistreerd en welke niet? 

COA: 

We hanteren huisregels zoals een verbod op roken op de kamers. 

Overtreding van die huisregels wordt geregistreerd. Daarnaast 

worden incidenten geregistreerd als de beveiliging van de 

opvang moet optreden. Ook incidenten buiten de opvanglocatie 

worden geregistreerd als er bewoners van de opvanglocatie bij 

zijn betrokken. Bijvoorbeeld wanneer we daar melding van 

krijgen van de politie of boa’s.  

 

 

Vragen over nadeelcompensatie 

 

Vraag/opmerking Reactie 

 

Krijgen omwonenden een 

schadevergoeding?  

Gemeente: 

Als u gedurende de periode van asielopvang straks uw woning 

of grond wil verkopen (en u hebt het vermoeden van nadeel door 
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de nabijheid van de asielopvang in het Van der Valkhotel), kunt 

u een aanvraag tot nadeelcompensatie starten. Neem dan even 

contact met ons op en we vertellen u graag hoe dat moet.  

Met de bewoners/eigenaren die nu al plannen hebben voor 

verkoop gaan we in overleg.  

 

 

Vragen over de asielzoekers 

 

Vraag/opmerking Reactie 

 

Zorg voor goede interessante 

activiteiten, zodat ze graag 

deelnemen. 

COA: 

In het kader van de eerder genoemde preventieve 

(veiligheids)maatregelen bieden we diverse activiteiten aan de 

bewoners aan. Daarbij hopen we ook de verbinding met de 

buurt te stimuleren. Denk aan sporten, muziek maken, 

gezamenlijk eten of naar een taalcafé gaan. Voor sommige 

activiteiten nodigen we ook buurtbewoners uit.  

 

Verder geldt voor de dagbesteding: 

De mensen die in de opvang verblijven, hebben dezelfde rechten 

en plichten als ieder ander in Nederland als het aan komt op 

bewegingsvrijheid. Ze mogen zich dus vrij bewegen, wel is er een 

wekelijkse meldplicht (op de locatie). We hanteren huisregels. 

Bewoners krijgen deze in hun eigen taal uitgereikt. En ze krijgen 

uitleg over rechten, plichten en omgangsvormen in Nederland. 

De mensen zijn zelf verantwoordelijk voor het bijhouden van hun 

eigen leefomgeving. Kinderen die leerplichtig zijn volgen 

onderwijs. Daarnaast hebben volwassenen gesprekken met 

onder meer de Immigratie- en Naturalisatiedienst (IND) en 

VluchtelingenWerk. Ze bereiden zich met programma’s en/of 

vrijwilligerswerk voor op hun toekomst. Dat kan zowel op als 

buiten de locatie zijn. Met organisaties en partijen in de 

omgeving zoeken we naar een zinvolle tijds- en dagbesteding. 

Asielzoekers mogen onder bepaalde voorwaarden ook betaald 

werken. 

Waarom komen er 300 mensen en 

niet ‘maar’ 225 (zoals de omvang 

van de opgave voor Maashorst)? 

COA: 

We zoeken in het hele land veel opvanglocaties. Ons verzoek 

aan Maashorst betreft opvang van 300 personen, omdat dit 

aantal mogelijk is binnen de beoogde locatie. Door de opvang 

van 300 personen krijgt de locatie binnen de landelijke 

spelregels een andere status. Hierdoor zijn er veel meer 

middelen beschikbaar voor woonbegeleiding, beveiliging en het 

opzetten van de (hierboven genoemde) preventieve aanpak.  

Is het niet beter om de asielzoekers 

meer te spreiden over onze 

gemeente. Dan gaat ook de 

integratie met lokale bevolking 

gemakkelijker. 

Welke asielzoekers komen er? COA: 

Wie er straks precies in het hotel komen wonen, is nu nog niet 

bekend. Dit is afhankelijk van de instroom van asielzoekers in 

Ter Apel en de bezetting van locaties die worden gesloten. We 

streven daarbij zoveel mogelijk naar een goede mix van 

alleenreizenden en gezinnen, maar momenteel is het wel zo dat 

het percentage alleenreizende mannen groter is dan het 

percentage gezinnen. 

Waarom worden er asielzoekers 

opgevangen in Maashorst, terwijl er 

al veel Oekraïners zijn opgenomen? 

Gemeente: 

Er is een grote behoefte aan opvangplaatsen voor zowel 

asielzoekers als Oekraïners. Wij willen graag onze 
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maatschappelijke verantwoordelijkheid nemen om mensen die 

zijn gevlucht menswaardig onderdak te bieden. 

In de presentatie sprak het COA over 

‘het aanbieden van de Nederlandse 

taal’. Waarom is dit niet verplicht? 

COA: 

De gemeente is verantwoordelijk voor inburgering (maar dat 

start pas als asielzoekers een status hebben). Onze opdracht is: 

bed-bad-brood en begeleiding. Daarbij is Nederlands leren dus 

niet verplicht. Wel weten we uit ervaring dat bewoners graag de 

taal willen leren. Er is vaak zelfs een wachtlijst voor de lessen 

Nederlands. 

Waar blijven de asielzoekers na 3 

jaar? 

Gemeente: 

De asielopvang sluit na 3 jaren (op 1 oktober 2026). De 

asielzoekers gaan er dan weg. Het is nu nog niet bekend waar ze 

daarna naartoe gaan. 

 

 

Overige vragen 

 

Vraag/opmerking Reactie 

 

Wat gaat deze opvang kosten voor 

de gemeente? 

Gemeente: 

Het uitgangspunt is dat de opvang budgetneutraal wordt 

uitgevoerd.  

Hoeveel betaalt het COA aan Van 

der Valk? 

Gemeente: 

Wij hebben geen inzage in de contracten tussen het COA en 

Van der Valk.  

Kan de opvang niet op vliegbasis 

Volkel worden gerealiseerd? 

Gemeente: 

Nee dat kan niet. De vliegbasis is voor andere doeleinden in 

gebruik. 

Wanneer worden onze vragen 

beantwoord? 

Gemeente:  

Alle vragen die zijn gesteld tijdens de informatiebijeenkomsten 

op 10 juli en 18 september worden in dit document 

beantwoord, met uitzondering van de vragen die een 

specifieke persoonlijke situatie betreffen of vragen en 

opmerkingen voortkomend uit de historie van Uden-Noord. Die 

worden op andere wijze teruggekoppeld. 

Worden alle antwoorden op onze 

vragen met iedereen gedeeld? 

Ja, met uitzondering van de vragen die een specifieke 

persoonlijke situatie betreffen of vragen en opmerkingen 

voortkomend uit de historie van Uden-Noord. Die worden op 

andere wijze teruggekoppeld. 

 


